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1. Velkomst og præsentation 

2. Status på uddannelserne (orientering og diskussion) 

- Nye studieordninger 

- Ny praktikordning 

3. Input fra aftagerpanelet 

 

Faglige input: 

4. Præsentation af igangværende forskningsprojekter med relevans for Audiologopædien 

5. Evidensbaseret praksis v. JI 

6. Forældresamarbejde v. DH 

 

Øvrigt: 

7. Dato for møde i 2016 

8. Eventuelt 

 

1. Velkomst og præsentation 

Fungerende Studieleder Jytte Isaksen (JI) bød velkommen og præsenterede dagens program. Der 

var herefter en kort præsentationsrunde. 

 

2. Status på uddannelserne 

JI redegjorde for status på uddannelserne mht. optag, dimittender mv. JI og Dorthe Hansen (DH) 

orienterede om diverse internationale samarbejder, bl.a. Erasmus samarbejde med Karolinskas 

Audionomprogram (BA-niveau) og Åbo Akademis logopædprogram (BA- og KA-niveau).  

 



DH deltager i STUREN (Stuttering research and education network) og JI deltager i CATs 

(Collaboration of Aphasia Trialists). Derudover samarbejdes der med enkelt personer på 

universiteter i fx. Spanien og UK. 

 

Vi har pt. et meget aktivt fagråd (studerende), der arrangerer faglige caféer med forskellige aktuelle 

temaer for medstuderende. 

 

Nye studieordninger 

Alle studieretninger på Audiologi/Audiologopædi får nye studieordninger pr. 01.09.15. Som vigtigt 

nyt kan det nævnes, at KA-uddannelsen i Audiologi som noget nyt for 2 specialiseringsretninger. 

(Se også medfølgende slides fra mødet). 

 

Kommentarer fra aftagerpanelet til de ændrede studieordninger: 

 

John Jørgensen: Der er behov for, at krav om dokumentation af værdien af det faglige arbejde bliver 

introduceret allerede på studiet. 

 

Bent Kjær: Dysfagi – bør det ikke være en del af uddannelsen? DH: vi afventer en arbejdsgruppe 

under DTHS. 

 

Ny praktikordning 

Merete Pedersen (MPE) fortalte kort om den nyeste praktikordning. Første hold er lige nu i praktik 

og MPE udleverede en plan for det igangværende forløb. 

 

Evalueringer af forløbet vil vise, om og hvor der er brug for justeringer. 

 

Reet Thomsen: Er der blevet ændret på optagelseskravene for uddannelserne? DH: Nej. 

 

JI orienterede kort om den dimensionering, SDU er blevet pålagt. Vores uddannelser berøres ikke 

direkte, men der er kommet et loft over antal KA-studerende. Vores egne BA-studerende har 

retskrav på indskrivning på KA-uddannelsen. 

 

3. Input fra aftagerpanelet 

 

Bent Kjær: De officielle fagspecifikke kompetencer hos en nyuddannet logopæd er nu tilgængelige 

på nettet. Listen er udarbejdet pba et projekt blandt 65 uddannelsesinstitutioner fra 2010 til 2013. Se 

dette link: http://www.netques.eu/wp-content/uploads/2014/01/Annex_1_Benchmarks_Danish.pdf 

 

Er det muligt at få besked om Ph.d.-forsvar med emner med relevans for aftagerpanelets 

fagområder? 

 

Hvilke muligheder er der for efteruddannelse – eventuelt via SDUs Tom-plads-ordning? 

 

4. Præsentation af igangværende forskningsprojekter med relevans for Audiologopædien 

De 6 igangværende Ph.d.-projekter blev kort præsenteret. 3 af disse er projekter er pt. på standby 

pga. barselsorlov. 

 

 

http://www.netques.eu/wp-content/uploads/2014/01/Annex_1_Benchmarks_Danish.pdf


5. Evidensbaseret praksis v/JI 

JI fortalte om evidensbaseret praksis på baggrund af et fag hun underviser i.(Se også medfølgende 

slides fra mødet) 

 

6. Forældresamarbejde v/DH 

DH fortalte om sit forskningsprojekt med Rineke Brouwer om ’logopædens interaktionsstil i mødet 

med forældre om hjemmearbejde’.  

 

 

7. Dato for møde i 2016 

Mødet blev fastlagt til 17. marts 2016. Nærmere informationer følger. 

 

8. Eventuelt 

Intet under dette punkt. 

 

Afslutning v/JI: Tak for i dag og på gensyn i marts 2016! 

 


